
 

EP nariai aptarė futbolininkų mokesčių slėpimo
skandalą
 
Kaip futbolo pasaulyje slepiami mokesčiai ir kaip su tuo kovoti? Rugsėjo 26 d. Europos
Parlamentas organizavo klausymą šia tema.
 
Rugsėjo 26 d., antradienį, „Panamos dokumentų“ skandalą tiriantis EP komitetas išklausė į
Parlamentą atvykusius FIFA, UEFA ir Futbolo agentų asociacijos atstovus. Diskusijoje, kurioje
taip pat dalyvavo futbolininkų mokesčių slėpimo skandalą atskleidęs žurnalistas Merijn Rengers,
buvo aptartas futbolininkų perėjimo į kitą klubą (angl. transfers) skaidrumas, futbolo klubų
finansavimo ir už žaidėjų asmens atvaizdo panaudojimą gautų pajamų klausimai.
 
 
 
„Football leaks“ – tai futbolo pasaulio paslaptis viešinanti interneto svetainė, kuri 2016 m. kartu
su Vokietijos žurnalu „Der Spiegel“ bei tiriamosios žurnalistikos projektu „European Investigative
Collaborations“ atskleidė įvairius mokesčių vengimo Europos futbolo klubuose atvejus.
 
 
 
„Pinigai sporte, ypač futbole, yra milžiniški, tad, žinoma, yra atitinkamų būdų išvengti mokesčių“,
– kalbėjo „Panamos dokumentų“ skandalą tiriančio EP komiteto pranešėjas Petr Ježek
(Liberalai ir demokratai, Čekija). Kartu su Jeppe Kofod (Socialistai ir demokratai, Danija) jie
parengė komiteto rekomendacijas, dėl kurių Parlamentas balsuos 2017 m. pabaigoje.
 
 
 
EP komiteto klausyme dalyvavęs Olandijos laikraščio „NRC Handelsblad“ žurnalistas Merijn
Rengers apibendrino atlikto tyrimo išvadas bei pažymėjo, kad dažniausiai futbolo atstovų
atsakymas būdavo vienodas: „bet žinote, tai juk futbolas, mes taip tvarkome reikalus, taip
darėme visą savo profesinę karjerą“.
 
 
 
„Mes išsiaiškinome, kad didžiausi futbolo klubai, geriausi žaidėjai, didžiausi agentai – beveik visi
naudojosi mokesčių schemomis, siekdami atitraukti dėmesį nuo mokesčių institucijų. Tai
užkrečiama“, – tyrimą apibendrino Merijn Rengers.
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https://www.europarltv.europa.eu/lt/programme/economy/panama-papers-inquiry-committee-explained
http://www.europarl.europa.eu/meps/lt/124707/PETR_JEZEK_home.html
http://www.europarl.europa.eu/meps/lt/124707/PETR_JEZEK_home.html
http://www.europarl.europa.eu/meps/lt/124870/JEPPE_KOFOD_home.html


„Kalbame ne tik apie didelę pinigų sumą, bet ir apie didžiulį asmenų, šešėliniais būdais
perkeliančių įvairias lėšas į skirtingus mokesčių rojus, tinklą“, – teigė klausyme dalyvavęs EP
narys Juan Fernando López Aguilar (Socialistai ir demokratai, Ispanija).
 
 
 
EP diskusijoje dalyvavusi FIFA atstovė Kimberly Morris kalbėjo apie tai, kaip yra vykdomi ir
stebimi futbolo žaidėjų perėjimai (angl. transfers) į kitus klubus. UEFA advokatas Julien
Zylberstein aptarė 2010 m. įvestą sąžiningo finansinio žaidimo iniciatyvą, o Gregor Reiter
pristatė Futbolo agentų asociacijos veiklą.
 
 
 
Žiūrėkite diskusijos vaizdo įrašą.
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EP narių akiratyje –  futbolininkų mokesčių slėpimo skandalas
https://www.europarltv.europa.eu/en/programme/society/meps-probe-football-s-world-of-big-money
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http://www.europarl.europa.eu/meps/lt/96812/JUAN%20FERNANDO_LOPEZ%20AGUILAR_home.html
http://www.europarl.europa.eu/cmsdata/126880/Draft%20programme%20Football%20Leaks-%2026%20Sept%202017.pdf
http://www.europarl.europa.eu/committees/lt/pana/home.html
http://www.europarl.europa.eu/news/lt/headlines/priorities/20150318TST35503
http://www.europarl.europa.eu/news/lt/press-room/20170926IPR84723

